
Conclusies van de Coördinatie Commissie voor Europese Integratie-
en Associatieproblemen van 2k maart 1982 

De Coördinatie Commissie heeft tijdens haar zitting op 2*f maart de 

volgende agenda behandeld. 

1. Voorbereiding van de Europese Raad van 29/30 maart 1982 

1.1 Economische en Sociale situatie in de Gemeenschap, w.o. de 

werkgelegenheidsproblematiek 

1.2 Het E.M.S. 

1.3 Externe Betrekkingen EEG 

- EG/Japan 

- EG/Midden Amerika 

IA Grieks memorandum 

De Ministerraad zou haar goedkeuring kunnen hechten aan de hierna

volgende overwegingen en conclusies. 
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1. Voorbereiding van de Europese Raad van 29/30 maart 1982 

1.1 Economische en sociale situatie in de Gemeenschap, w.o. de 
werkgelegenheidsproblematiek 

In de Coördinatie Commissie vond een gedachtenwisseling plaats over 
de voorbereiding van de Europese Raad inzake in hoofde genoemd 
onderwerp aan de hand van de schriftelijke agenda-voorstellen van de 

• / • Belgische eerste minister Martens (copie van de brief gaat hierbij) en 
van het gebruikelijke Commissiedocument. Een en ander was reeds 
ter sprake geweest in de Algemene Raad op 23 maart jl . . 

De Coördinatie Commissie constateerde dat de voorliggende docu
mentatie slechts een smalle ruimte bood voor besluiten of conclusies 
onder dit hoofdstuk. De voorzitter wees er met name op dat de 
Europese Raad in het kader van de mandaatsdiscussie, hoofdstuk I, op 
het stuk van algemene economische politiek, reeds veel verder was 
gegaan. De Coördinatie Commissie was van mening dat de Europese 
Raad een wezenlijk stap op dit gebied verder zou kunnen zetten, 
indien hij het nog niet geformaliseerde akkoord over hoodstuk I van 
document MAN 25 (gaat hierbij) zou kunnen bezegelen. 
Zo niet, dan zouden minder vergaande conclusies dienen te worden 
getrokken die in ieder geval uitzicht zouden dienen te bieden op 
substantiële besluitvorming of conclusies bij gelegenheid van de 
volgende Europese Raad, degelijk voor te bereiden door de des
betreffende vakraden. Het perspectief van een Jumboraad zou hierbij 
betrokken kunnen worden. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat de Neder
landse delegatie tijdens de komende Europese Raad een 
poging zou kunnen doen om de paragrafen in hoofdstuk I 
van doe. MAN 25, waarover eind november in Londen 
overeenstemming was bereikt, zij het onder embargo van 
een totale overeenkomst over de mandaatsproblematiek, 
bezegeld te krijgen. Mocht dit niet gelukken, dan zou de 
Nederlandse delegatie in ieder geval 
- nogmaals met nadruk de wenselijkheid van coördinatie ^ 

van economisch beleid, c.q. een adequaat gebruik 
maken van het bestaande instrumentarium dienen te 
onderstrepen; 

- de wenselijkheid uit te spreken van een gezamenlijke 
aanpak en een eensgezinde strategie met betrekking 
tot de werkloosheidsproblematiek; 

- een opdracht aan de Raad te bepleiten zo spoedig 
mogelijk het vijfde middellange-termijnprogramma 
vast te stellen; 
de desbetreffende vakraden uit te nodigen een en 
ander in operationele termen uit te diepen en een 
besluit te bepleiten op een gepast moment in ieder 
geval dit jaar nog een Jumboraad te beleggen. 



Het EMS 

Ook op dit punt constateerde de Coördinatie Commissie dat de 
desbetreffende paragrafen in document MAN 25 een verdergaande 
oriëntatie bevatten dan waartoe in dit stadium een aantal lidstaten 
bereid zijn, zoals gebleken met name in de Ecofinraad van 15 maart 
jl . . Mocht de Europese Raad niet tot bevestiging van de document 
MAN-25-paragraaf bereid zijn, dan zou de Nederlandse delegatie in 
de Europese Raad kunnen bepleiten dat deze zich in positieve zin zou 
uitspreken ten faveure van vooralsnog niet institutionele veranderin
gen gericht op verbreding en verdieping van het Europees monetaire 
systeem. In ieder geval zou de Europese Raad dienen te vermelden 
dat het EMS in de afgelopen drie jaar goed en stabiliserend gefunc
tioneerd heeft en dit nog steeds doet. 

Externe Betrekkingen EG 

Betrekkingen EG/VS 

De economische betrekkingen met de VS staan reeds geruime tijd 
onder druk en zullen daarom ook onderwerp van gesprek zijn op de 
Europese Raad. Voornaamste knelpunten zijn de problematiek van de 
Europese staalimporten in de VS, de Europese landbouwprijzen, de 
introductie van het begrip reciprociteit in de handelswetgeving van 
de VS en de door de VS gevoerde rentepolitiek. 
De vertegenwoordiger van Financiën merkte op dat het onderwerp 
rentepolitiek waarschijnlijk beter in een ander forum dan de Europese 
Raad zou kunnen worden besproken. 

Voorts is het niet uitgesloten dat de recente rondreis van de 
Amerikaanse Undersecretary of State Buckley ter sprake zal komen, 
die tot doel had de voornaamste kredietverstrekkende landen aan de 
USSR tot een uniform en restrictief beleid te bewegen. Het 
ministerie van Financiën zal hierover een aantekening opstellen t.b.v. 
het dossier voor de Europese Raad. 

De Coördinatie Commissie zag geen aanleiding t.a.v. de 
betrekkingen EG/VS nadere conclusies te formuleren. 

Betrekkingen EG/3apan 

Teneinde te komen tot verbetering van de handelsbetrekkingen met 
Japan, heeft de Commissie tijdens de Algemene Raad van 
22 februari jl . voorstellen gedaan die gedurende de afgelopen maand 
nader zijn bestudeerd. 



Tijdens de Algemene Raad van 22 maart jl. werden de geamendeerde 
voorstellen door de Raad goedgekeurd onder aantekening van de 
Franse delegatie dat procedures onder artikel XXIII van het GATT 
snel dienden te worden ingezet, om over de resultaten te kunnen 
beschikken vóór de a.s. Topconferentie van Versailles. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat de Neder
landse delegatie naar de Europese Raad zich zou kunnen 
laten leiden door de conclusies aangenomen tijdens de 
Algemene Raad. De Coördinatie Commissie zag geen 
aanleiding t.a.v. dit onderwerp nadere conclusies te for
muleren. 

Betrekkingen EG/Midden Amerika 

Tijdens het EPS-overleg na afloop van de Algemene Raad van 
22/23 maart jl., uitte minister Van der Stoel de wens de situatie in 
Midden Amerika in de Europese Raad aan de orde te stellen, onder 
andere om de mogelijkheden te bespreken van economische hulp ter 
stabilisering van de politieke verhoudingen in die regio. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat het besluit of 
economische hulp aan Midden Amerika moet worden ver
leend in EPS-kader dient te worden genomen. Indien tot 
verlening van economische hulp aan Midden Amerika 
wordt besloten gaan de Nederlandse gedachten uit naar 
hulp middels de begrotingspost voor niet-geassocieerde 
landen. Zonodig zou de Commissie gevraagd kunnen 
worden een suppletoire begroting voor dit doel in t e 
dienen. 

Grieks memorandum 

Het Griekse memorandum inzake "de betrekkingen van Griekenland 
met de EG" werd tijdens de Algemene Raad op 22 maart door de 
Griekse staatssecretaris van buitenlandse zaken geïntroduceerd onder 
de mededeling dat Minister President Papandreou het op de a.s. 
Europese Raad aan de orde zal stellen. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat Nederland 
kan instemmen met een verzoek aan de Commissie om het 
memorandum te bestuderen en over haar bevindingen aan 
de Raad te rapporteren, evenwel zonder dat zulks op 
voorhand enige erkenning betekent van het specifieke 
karakter van de Griekse problemen, zoals gesteld in 
paragraaf 14 van het Griekse memorandum. 



Brussel, 22 maart 1982 

DE EERSTE MINISTER 

A4/AV-

Mijnheer de Minister President, 

Naar het voorbeeld van mijn voorgangers heb ik het nuttig 
geacht U mijn overdenkingen voor te leggen met het oog op de 
volgende bijeenkomst van de Europese Raad, die eind deze 
maand wordt gehouden. 

Zoals U bekend is, zal onze bijeenkomst plaatsvinden in de 
loop van de maand waarin wij de 25e verjaardag van de onder
tekening van de Verdragen van Rome vieren. Dat lijkt me een 
goede gelegenheid om de balans op te maken van de stand van 
zaken in de Gemeenschap. U zal het ongetwijfeld met me eens 
zijn dat de toekomst er voor onze gemeenschappelijke onder
neming verre van rooskleurig uitziet 

Ik zou derhalve aan mijn Collega's willen voorstellen dat zij 
tijdens het algemene debat over de economische en sociale toe
stand aan de hand van het document van de Commissie proberen 
de omstandigheden te analyseren die ten grondslag liggen van 
de moeilijkheden die wij de afgelopen jaren hebben gekend bij 
de algemene uitbouw van de Gemeenschap. 

Persoonlijk ben ik in dat verband van mening dat wij - in weer 
wil van het feit dat elke Regering de bijzonderste economische 
problemen die zij op uiteenlopende wijze benaderen - moeten 

Aan de Heer van AGT 
Minister President van 
ce Nederlandse Regering 

D E N H A A G 



trachten gemeenschappelijke doelstellingen uit te verken en 
tot een gemeenschappelijk optreden te komen op de gebieden 
waar dit op lange termijn tot voordeel strekt van alle Lid
staten van de Gemeenschap. 

Een dergelijke houding is niet alleen van levensgroot belang 
voor de instandhouding en de ontwikkeling van de Gemeenschap, 
maar zij is ook onontbeerlijk indien wij wensen dat ons stand
punt geloofwaardig overkomt tijdens de onderhandelingen met 
onze belangrijkste partners. 

Wij kunnen ongetwijfeld resultaten behalen door met één stem 
te spreken of onze houding ten opzichte van de derde landen 
onderling op elkaar af te stemmen. De buitenwereld weet e 
dat wij in vele gevallen nauwelijks bij machte zijn een ge
meenschappelijke actie te voeren, hetgeen onze invloed in de 
wereld dienovereenkomstig vermindert. Er zijn legio voorbeel
den van dit soort situaties : zo moeten wij constateren dat 
wij nog geen daadwerkelijk gemeenschappelijk handelsbeleid 
hebben, noch een daadwerkelijke monetaire solidariteit, noch 
gemeenschappelijke acties ter handhaving van ons industrie-
potentieel. Onze belangrijkste tekortkoming blijft tenslotte 
dat wij er nog steeds niet in zijn geslaagd ons economisch 
beleid te coördineren of onderling op elkaar af te stemmen. 

Ik geloof niet dat het soort algemene gedachtenwisselingen 
wij gewoonlijk hebben en dat leidt tot algemene conclusies 
waarvan de grote lijnen door de Voorzitter worden geformuleerc 
in de huidige omstandigheden afdoende is. Persoonlijk ben ik 
ervan overtuigd dat wij een of twee grote thema 1s moeten kieze 
waarvoor wij duidelijke politieke beleidslijnen moeten tracht< 
te formuleren. Een van deze thema's kan zijn : het antwoord 
op de vraag hoe het klimaat tot stand kan worden gebracht dat 
noodzakelijk is om de investeringen in al onze Lid-Staten te 



stimuleren. Dit is een gebied waarop de acties van de Lid
staten en die van de Gemeenschap hand in hand zouden moeten 
gaan en op elkaar zouden moeten worden afgestemd ten einde 
elkaar aan te vullen. De Commissie herinnert ons voortdurend 
aan de noodzaak om op dit gebied krachtiger maatregelen te 
treffen en zij heeft in het kader van het mandaat nuttige en 
samenhangende voorstellen gedaan. Dit thema ligt overigens 
helemaal in de lijn van het voorstel dat bij andere gelegenhe
den door tal van onze Collega's is gedaan en dat onlangs nog 
werd herhaald door Premier JOERGENSEN, namelijk dat de Europe
se Raad in de eerste plaats aandacht zou moeten besteden aan 
het probleem van de werkloosheid. 

Een ander thema dat wij zouden kunnen behandelen betreft onze 
handels- en economische betrekkingen met de Verenigde Staten 
en Japan. Zoals ik hierboven reeds heb gesteld, ben ik ervan 
overtuigd dat het niet voldoende is dat wij het erover eens 
worden om doleanties te formuleren over het beleid van onze 
partners. Indien wij willen dat deze klachten ook worden ge
hoord, moeten zij worden geschraagd door vooruitgang op alle 
gebieden van het communautaire beleid en moeten wij aantonen 
dat wij in staat zijn de nodige begeleidende maatregelen te 
treffen om onze pariLners ertoe te brengen zich aan de spelregels 
houden, zulks zoals wij tot nu toe hebben gedaan, met inacht
neming van de internationale regels, gebaseerd op wederzijdse 
rechten en verplichtingen. De Gemeenschap heeft er geen belang 
bij, evenmin trouwens als enig ander land van de vrije wereld, 
dat er een commerciële en economische oorlog ontbrandt. Ik 
ben er echter van overtuigd dat de Gemeenschap, indien zij er 
niet in slaagt haar standpunten kracht bij te zetten met 
daden, daar zelf het eerste slachtoffer van zal worden, met 
bovendien het risico van een verbrokkeling van onze interne 
samenhang. Met het oog op de grote economische en politieke 
bijeenkomsten, met name de Top van Versailles, moeten wij dus 
zowel een gemeenschappelijke voorbereiding ondernemen als onze 



solidariteit versterken. Wij zouden deze bijeenkomsten ook moeten 
aangrijpen om ons gemeenschappelijk standpunt ten gunste van de 
hervatting van de dialoog met de ontwikkelingslanden naar voren 
te brengen. 

In dezelfde sfeer wil ik U eraan herinneren dat wij te Londen 
onze Ministers van Financiën opdracht hadden gegeven een uitvoe
rige studie te maken over de balans en de ontwikkeling van het 
Europees Monetair Stelsel na drie jaar werking en hierover bij 
deze Europese Raad verslag uit te brengen. Deze werkzaamheden 
hebben tot nu toe niet het verhoopte resultaat opgeleverd. 
Ik vraag me af of wij, zonder in te gaan op de economische aspec
ten van het dossier, geen impuls moeten geven opdat deze werk- ^ 
zaamheden met succes kunnen worden afgerond. 

Van hun kant moeten de Ministers van Buitenlandse Zaken bij ons 
verslag uitbrengen over hun pogingen om de nog hangende problemen 
in verband met het mandaat van 30 mei op te lossen. Ik ben ervan 
overtuigd dat U, evenzeer als ik, wenst dat zij voldoende vooruit 
gang boeken om ons in staat te stellen kennis te nemen van hun 
verslag en om hen hun taak te laten voltooien. Het is in elk ge
val niet wenselijk dat de Europese Raad de discussie over de kern 
van de zaak heropent. 

De internationale politieke situatie baart ook enige zorgen. _ 
Zo zou ik graag met U willen spreken over de stand van de Oost-
West-betrekkingen, met name in het licht van de ontwikkeling van 
de situatie in Polen, die sedert 13 december jongstleden aanhou
dend onze volle aandacht gevraagd heeft. In dit zelfde verband 
zouden wij volgens mij ook het probleem van Afghanistan ter spra
ke moeten brengen, om ten overstaan van de politieke opinie het 
standpunt te bevestigen dat wij tijdens onze vorige bijeenkomsten 
hebben ingenomen en om de situatie te bezien die is ontstaan door 
het besluit om de bijeenkomst van Madrid over de Samenwerking en 
Veiligheid in Europa te verdagen tot de komende maand november. 



Voorts zouden wij ook van gedachten kunnen wisselen over de 

situatie in het Midden-Oosten en in Centraal-Amerika, om na 

te gaan welke rol Europa kan spelen voor de vrede in die ge

bieden. 

Tenslotte lijkt het mij dringend gewenst dat wij diepgaand 

van gedachten wisselen over de huidige stand van de betrek

kingen van de Tien met de Verenigde Staten van Amerika, en 

dat wij bezien op welke wijze het overleg met deze bevriende 

partner kan worden ontwikkeld. 

Ik zou ü erkentelijk zijn indien U mij uw mening over deze 

eerste overdenkingen zoudt willen geven en, indien U Ï v.ee 

kunt instemmen, zal ik vanzelfsprekend hoge prijs stellen op 

iedere bijdrage die U tot dit debat meent te kunnen leveren. 

Met de meeste hoogachting. 

Wilfried MARTENS 


